

Thèse en cotutelle



Codirection internationale

Direction de thèse

2 directeurs de thèse (un directeur Université Paris Cité + un directeur dans l'établissement partenaire étranger)



Direction de thèse

2 directeurs de thèse (un directeur Université Paris Cité + un directeur dans l'établissement partenaire étranger)



Double inscription

Inscription obligatoire à chaque rentrée universitaire dans chacun des deux établissements (une payante, l'autre exonérée)



Inscription unique

Inscription dans un seul établissement



Soutenance unique

La soutenance se tient dans un seul des deux pays partenaires avec la participation d'un jury commun.



Soutenance unique

Au sein de l'établissement d'inscription



Double diplôme

Titre de docteur Université Paris Cité + PhD établissement étranger



Diplôme unique

Délivré par l'établissement d'inscription



International Joint PhD



International Joint Supervision

Thesis supervision

2 thesis directors (one director from Université Paris Cité + one director in the foreign partner establishment)



Thesis supervision

2 thesis directors (one director from Université Paris Cité + one director in the foreign partner establishment)



Double registration

Mandatory registration at the start of each academic year at both establishments (one fee-paying, the other exempt)



Single registration

Registration in a single establishment



Single defense

The defense takes place in only one of the two partner countries with the participation of a joint jury.



Single defense

Within the registration establishment



Double diploma

“Diplôme de Doctorat” from Université Paris Cité + PhD from the foreign establishment



Single diploma

Issued by the registration establishment

